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Шеф српског тима за преговоре с Приштином каже да очекује дуге и тешке
разговоре и да ће победом сматрати свако оптимално решење

  БЕОГРАД - Преговори могу да почну сутра!  

Шеф тима Београда за преговоре с Приштином Борко Стефановић у разговору за Курир
каже да очекује да ће дијалог о Косову почети убрзо након формирања косовске владе.

  

- Наш тим је спреман и већ имамо разна решења за мноштво проблема на КиМ који
оптерећују људе који тамо живе. Имамо креативан и флексибилан приступ. То не значи
да преговори неће бити дуги и тешки.

  

* Да ли сте спремни и на евентуална изненађења супротне стране, односно
појављивање нових тема у току преговарачког процеса?

  

- Дневни ред преговора утврђује Брисел, на предлог две стране. Ми ћемо имати став о
сваком предлогу. Мислим да је добар приступ да питања о којима можемо лакше да се
договоримо решимо у иницијалној фази.

  

* Какве резултате очекујете?

  

- Сва решења биће таква да се могу гледати и с негативне стране. Моје искуство као
човека који се бавио преговорима је такво да, шта год да урадите, никад неће сви бити
задовољни.
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* Да ли је могућа победа у таквим преговорима?

  

- Увек је компромис нужан и ако се може говорити кроз категорију победе, онда је то
оно кад дођете најближе оптималним решењима.

  

* С каквом стратегијом ћете ући у дијалог?

  

- Дијалог ће пре свега ићи у правцу омогућавања нормалног и сигурног живота нашим
грађанима на КиМ.

  

* Хоће ли дијалог бити технички?

  

- Некад сте у стању да решите неке ствари, а да не дозволите да терминологија
превлада. Ниједна од њих није техничког карактера.

  

* Европски парламент Србији препоручује да не преговара о статусу Косова.

  

- Ми то гледамо као део једног политичког акта који нема обавезујућу снагу за нас, али
ћемо је узети у обзир и трудићемо се да ни на који начин тим Београда не доведе до
ситуације да преговори буду закочени, или да кроз наш терминолошки приступ другој
страни омогућимо да напусти преговоре.

  

* Постоје мишљења да се Приштина труди да одложи почетак дијалога.

  

- Мислим да је препознат врло јасан интерес ЕУ и Вашингтона да овај процес почне што
пре. Зато мислим да нема реалних могућности да ово одлагање дуго траје.
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* Како гледате на могућност да у приштинском преговарачком тиму буде и Срба?
Из Самосталне либералне странке тврде да имају експерте?

  

- Онда нек их доведу! Ако стручност дотичне господе може да помогне привременим
институцијама Косова, онда тим боље по њих. Искрено, сумњам у то.

  

Са Израелцима нисам ништа потписао

  

* Хоће ли Влада до 1. фебруара платити 27,8 милиона евра одштете компанији
„Имиџсат“ или ће нам они пленити имовину?

  

- Средства су обезбеђена и мислим да ће тај рок бити испоштован.

  

* Да ли сте током преговора с Израелцима нешто потписивали?

  

- Нисам хтео да потпишем чак ни рачун за ручак. Нисам нигде хтео да ставим свој
потпис, иако су они тражили да парафирам разне предуговоре и нацрте.

  

Мартијев извештај не утиче на преговоре

  

* Може ли резолуција Савета Европе о извештају Дика Мартија утицати на ток
преговора с Приштином?

  

- Процес истраге о трговини органима одвојен је од преговора и треба да буде тако. Он
треба да доведе до крајњег резултата који ће бити у интересу Србије и који ће у
крајњем случају утицати на укупну климу односа на западном Балкану, што може имати
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позитиван утицај на преговарачки процес зато што ће довести до неминовног баланса у
којем једна страна нема превише кривице, а друга није анђеоски чиста.

  

(Курир)
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